

ISSN 1001-4950
CN 31-1063/F



上海财经大学

外国经济与管理

FOREIGN ECONOMICS & MANAGEMENT

CSSCI来源期刊 中文核心期刊 中国人文社会科学核心期刊
RCCSE权威学术期刊 中国国际影响力优秀学术期刊



ISSN 1001-4950

2020 / 6
第42卷

目 录

[战略管理]

- 产业架构研究:起源、理论框架及展望 郑 准 张 凡 王炳富 (3)
基于用户体验的商业模式场景研究:价值创造与传递视角 李鸿磊 刘建丽 (20)

[创业研究]

- 文化价值观对农民创业融资影响的研究
——来自“中国千村调查”的数据分析 蔺 楠 包 颖 (38)
新创企业惯例形成过程与能力关系的机制研究 马鸿佳 张弼弘 唐思思 (55)

[人力资源管理]

- 养精蓄锐:工间微休息研究述评与展望
聂 琦 张 捷 彭 坚 毕砚昭 (69)
职场排斥与旁观者行为选择:情绪和目标互依性的作用
朱千林 魏 峰 杜恒波 (86)
与“亲近”的人畅所欲言:双元领导对员工建言的影响路径与边界
李树文 罗瑾琏 梁 阜 (99)

[营 销]

- 消费者隐私关注研究述评与展望 谢 毅 高充彦 童泽林 (111)

[公司财务]

- 定向增发、契约特征与大股东资金占用
刘 超 阮永平 郑 凯 (126)

[公司治理]

- 去家族化能缓解企业融资约束吗? 王藤燕 金 源 (139)

FOREIGN ECONOMICS & MANAGEMENT

(A Monthly) No.6 2020

CONTENTS

•STRATEGIC MANAGEMENT•

- Research on the Origin, Theoretical Framework and Future Prospects of Industrial Architecture Zheng Zhun Zhang Fan Wang Bingfu (3)
- Research on the User Experience-based Context of Business Model:
Toward a Value Creation & Delivery Perspective Li Honglei Liu Jianli (20)

•ENTREPRENEURSHIP RESEARCH•

- How do Cultural Values Affect the Entrepreneurial Financing of Farmers?
Evidence from the “Thousand-Village Survey in China” of SUFE Lin Nan Bao Jie (38)
- The Formation of Routines in New Ventures and the Relationship between
Routines and Capabilities Ma Hongjia Zhang Bihong Tang Sisi (55)

•HUMAN RESOURCE MANAGEMENT•

- Recuperate and Build up Energy: A Literature Review and Prospects of Micro-break in
the Workplace Nie Qi Zhang Jie Peng Jian Bi Yanzhao (69)
- Workplace Ostracism and Bystander Behavior:
The Role of Emotions and Goal Interdependence Zhu Qianlin Wei Feng Du Hengbo (86)
- Speaking Your Mind Freely to Insiders: The Influencing Path and Boundary of
Ambidextrous Leadership on Employee Voice Li Shuwen Luo Jinlian Liang Fu (99)

•MARKETING•

- A Literature Review and Prospects of Consumer Privacy Concerns Xie Yi Gao Chongyan Tong Zelin (111)

•CORPORATE FINANCE•

- Private Placement, Contract Characteristics and Shareholders' Embezzlement of Funds Liu Chao Ruan Yongping Zheng Kai (126)

•CORPORATE GOVERNANCE•

- Can De-familiarization Ease the Financing Constraints of Enterprises? Wang Tengyan Jin Yuan (139)